

تعميم

الرقم:ت.ع.م/٢٥٦/٢٠٢١٢

الموضوع: التعامل والربط مع المنصات الإلكترونية.

Subject: Linking and dealing with electronic platforms.

التاريخ: 2022/12/14 م

Dear CEO,
Dear CCO,

المحترم
المحترم

سعادة الرئيس التنفيذي
مسؤول الالتزام

Greetings,

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته.

With regards to the Central Bank's "SAMA" supervisory responsibility over the insurance sector in the Kingdom, and in reference to the objectives of the Cooperative Insurance Companies Control Law and its implementing regulation to protect the policyholders as well as enhancing the stability of the insurance market. Also, with respect to SAMA's keenness to ensure data protection related to the insurance business in the Kingdom. And with reference to SAMA's circular number (43045328) dated 1443/05/19 H, wherein SAMA referred to the Personal data protection law (issued by Royal Decree No. (M/19) dated 1443/2/9 H), that imposed steps that the financial institutions shall adhere in order to ensure fully compliance with its provisions.

اتساقاً مع أدوار البنك المركزي الرقابية والإشرافية على قطاع التأمين، وانطلاقاً من أهداف نظام مراقبة شركات التأمين التعاوني ولائحته التنفيذية من حماية حقوق المؤمن لهم في المملكة وتوطيد استقرار قطاع التأمين، وإشارة إلى حرص البنك المركزي على ضمان حفظ المعلومات والبيانات الخاصة بأعمال التأمين لدى الشركات العاملة في قطاع التأمين في المملكة. وامتداداً للتعميم رقم (٤٣٠٤٥٣٢٨) وتاريخ ١٩/٥/١٤٤٣هـ المشار به إلى نظام حماية البيانات الشخصية الصادر بالمرسوم الملكي رقم (م/١٩) وتاريخ (١٤٤٣/٠٢/٠٩ هـ)، والتأكيد على المؤسسات المالية الخاضعة لإشراف البنك المركزي الالتزام بما ورد فيه لضمان خصوصية البيانات الشخصية ومنع إساءة استخدامها وتنظيم مشاركتها.

Accordingly, and in order to enhance the protection of the personal data for the financial institutions clients within the insurance sector. Please be informed that all companies working within the insurance sector must adhere to the following:

عليه، وتعزيزاً لأهمية حماية البيانات الشخصية لعملاء المؤسسات المالية في قطاع التأمين، يؤكد البنك المركزي بأنه يتعين على جميع الشركات العاملة في القطاع الالتزام بالآتي:

1. Do not link with any electronic platform without obtaining SAMA's prior non-objection. Companies whom already linked with electronic platforms must review their regulatory statue and submit to SAMA for correction within (30) days from the date of this Circular.

١- عدم الربط التقني مع أي منصة إلكترونية دون الحصول على عدم ممانعة البنك المركزي المسبقة. وعلى الشركات المرتبطة بمنصات إلكترونية مراجعة أوضاعها النظامية والتقدم للبنك المركزي للتصحيح خلال مدة لا تتجاوز (٣٠) يوم من تاريخ التعميم.

2. Do not provide any electronic platforms with any data or information related to insurance business without obtaining SAMA's prior non-objection.
3. Fully comply with the relevant procedures and instructions issued by SAMA before linking or exchanging data with licensed or authorized platforms by SAMA.
- ٢- عدم تزويد أي منصة إلكترونية بأي بيانات أو معلومات متعلقة بأعمال التأمين قبل الحصول على عدم ممانعة البنك المركزي المسبقة.
- ٣- الالتزام بالإجراءات النظامية ذات العلاقة قبل الربط أو تبادل البيانات أو المعلومات مع أي منصة مرخصة أو مصرح لها من البنك المركزي.

These provisions shall not prejudice any previous authorizations or licenses previously issued by SAMA for linking with electronic platforms.

لا تخل هذه المتطلبات بالتصاريح والتراخيص الصادرة مسبقاً من البنك المركزي للربط التقني.

Kind Regards,
General Department of Insurance Control

وتقبلوا تحياتنا،
الإدارة العامة للرقابة على التأمين

Scope:

نطاق التوزيع:

- All companies working within the insurance sector.

- كافة الشركات العاملة في قطاع التأمين.

